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Ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu ,Finansów i Planowania oraz Komisji Sportu 
Turystyki i Współpracy z Zagranicą odbytego w dniu 08.11.2007r.
Początek posiedzenia godz.  16.00- zakończenie - 18.45

Obecni członkowie Komisji:
1.Kordian Kosowski -                                  4. Tadeusz Bierowski  -           
2.Piotr Tyrawa  -                                          5. Genowefa Pohoska-
3.Anna Klepacz-
Nieobecni usprawiedliwieni:- nie ma
Nieobecni nieusprawiedliwieni:-nie ma

Obecni spoza grona Członków Komisji:
1.Burmistrz Miasta Kowary M. Górecki-                4. Przew. R M T. Cwynar-
2.Skarbnik  Mieczysław Ławer     -                         5.Przew. R M. R. Tryhubczak-
3.Radny Roman Kołodziej       -                              6.Dyr.MSR-u J. Piepiora-

Porządek obrad:
1.Rozpatrzenie wniosków organizacji pozarządowych w sprawie współfinansowania z 
   budżetu gminy Kowary planowanych przez nie działań w roku 2008.
2.Analiza innych wniosków związanych z budżetem Miasta na rok 2008 w tym:
  -Komendy Miejskiej Policji w Jeleniej Górze o ujęcie w planach finansowych na rok 2008 
   kwoty 12.5 tys. z przeznaczeniem na pokrycie części wydatków związanych z 
   funkcjonowaniem tutejszej jednostki, a szczególnie dodatkowych służb policjantów.
  -Szkoły Podstawowej Nr1 w Kowarach w związku z koniecznością wykonania ogrodzenia 
   wokół całej posesji.
  -Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o.w Jeleniej Górze w
   związku z propozycją świadczenia usług schroniska dla małych zwierząt.
  -Bezrobotnych z Miasta Kowary w sprawie przydzielenia środków finansowych na dojazdy 
   do Urzędu Pracy w J.Górze oraz o utrzymanie obsługi bezrobotnych w Kowarach.
3.Zmiany w budżecie Miasta na rok 2007.
4.Sprawy różne, w tym:
 - omówienie Zarządzenia Burmistrza Miasta Kowary w sprawie ustalenia stawek czynszu 
   dzierżawnego za dzierżawione nieruchomości gruntowe stanowiące własność Gminy 
   Kowary.
- dyskusja w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Miasta Kowary.
- dyskusja w sprawie organizacji MSR w Kowarach.
- dyskusja w sprawie zabezpieczenia środków finansowych, jako wkładu własnego Gminy 
   przy staraniu się o środki unijne.
- dyskusja w sprawie dodatkowego etatu w Urzędzie Miasta w celu podjęcia działań 
   związanych z przeprowadzonym referendum śmieciowym.

Streszczenie przebiegu obrad 

Ad1.
Posiedzenie Komisji otworzyła G. Pohoska , która po przywitaniu przybyłych i 
przedstawieniu porządku obrad wyjaśniła, iż wspólne posiedzenie Komisji Budżetowej z 
Komisją Sportu. Turystyki i Współpracy z Zagranicą odbyło się ze względu na rozpatrywanie 
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projektów organizacji pozarządowych, które złożyły wnioski o współfinansowanie ich działań 
w roku 2008. Złożone wnioski w liczbie 16-tu omówił zaproszony na posiedzenie Pan Jan 
Wojdan, przewodniczący Zespołu Konsultacyjnego d/s współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. Zespół Konsultacyjny zarekomendował wszystkie zgłoszone projekty, 
prosząc o zabezpieczenia w budżecie Miasta Kowary w roku 2008 kwoty w wys. 62,300zł. W 
odniesieniu do propozycji Zespołu Konsultacyjnego Skarbnik M. Ławer przedstawił projekt 
budżetu na rok 2008, w którym na zadania związane z upowszechnianiem kultury fizycznej i 
sportu została przewidziana kwota 168,300. 00 zł. W kwocie tej  mieszczą się następujące 
wydatki:
-105 tys. zł. jako dotacja dla podmiotu, który będzie realizował zadania związane z 
krzewieniem kultury fizycznej i sportu. W kwocie tej ,w związku ze zwiększeniem o 5 tys. zł. 
dotacji w porównaniu z rokiem ubiegłym, przewidziana jest realizacja 5-ciu imprez 
związanych z karate, turniejem piłki siatkowej i nożnej ( projekty MKS „Olimpia” Kowary).
-31.500 zł. przewidziane jest na utrzymanie obiektów sportowych tj. boiska w Krzaczynie, 
Wojkowie oraz boiska na ul. Wiejskiej  wraz z utrzymaniem i remontem sali sportowej ,
 a  także utrzymaniem  kortów tenisowych w kwocie 2.300zł.,
-11.800 zł na  organizacje imprez i zakup pucharów,
-8. 000 zł. na wyścig Bałtyk –Karkonosze,
 Na zadania ujęte w innych wnioskach organizacji pozarządowych przeznaczone zostały   
 kwoty:
-5. 000 zł. dla Karkonoskiego Klubu Paralotniowego na przeprowadzenie Międzynarodowych
  Mistrzostw Karkonoszy, Mistrzostw Polski w Przelotach Paralotniowych oraz na zawody
  Paralotniowe Kowary 2008,
- 200 zł.  dla Stowarzyszenia Tenisa   Ziemnego” Return” na zakup   
   pucharów na turniej z okazji Dni Kowar,
-1.300zł na wyjazd dzieci niepełnosprawnych i wolontariuszy z GCW (pokrycie kosztów
  przejazdu do Wrocławia),
-200zł. dla Stowarzyszenia Wędkarskiego „Alternatywa”na zakup pucharów na zawody
  wędkarskie,
-300zł. dla Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego przy ZSO na przejazdy na 
   na Gimnazjadę w biegach narciarskich i Karkonoski Bieg Dzieci i Młodzieży,
-5.000 zł.dla Stowarzyszenia Użyteczności Publicznej „Pro Kowary” na organizację  
  imprez tj. Kolarski Wjazd  na Okraj, Copa- America i Bieg Piwosza.
Wnioski związane z współfinansowaniem zadań z zakresu kultury ,wzorem lat ubiegłych 
realizowane będą poprzez MOK w następujący sposób:
-10.000zł.dla Stowarzyszenia Miłośników Kowar na realizację stałych imprez      
  organizowanych od roku 2004,
-6.000zł.dla  Ludowego Zespółu „Kowarskie Wrzosy”
Na zakończenie swojej wypowiedzi Pan Skarbnik podkreślił , że wydatki organizacji 
pozarządowych muszą być udokumentowane ,co jest warunkiem otrzymania pieniędzy.
Pan Jan Wojdan podziękował za współdziałanie z organizacjami pozarządowymi, za 
współfinansowanie ich projektów, które jak podkreślił Przew. Kordian Kosowski są ujęte w 
opracowanym wcześniej Kalendarzu Stałych Imprez na cały rok dla Gminy Kowary.
Ad2
- po odczytaniu pisma Komendy Miejskiej Policji w J. Gorze i dyskusji uznano, iż Miasto w 
dosyć dużym stopniu partycypuje w kosztach utrzymania tutejszej policji tj. wydatkując z 
własnego budżetu kwotę 82.500zł w związku z  utrzymaniem dwóch etatów dzielnicowych. 
Wniosek rozpatrzono negatywnie.
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-w związku z wnioskiem SP nr1 o dodatkowe środki na ogrodzenie posesji wokół szkoły, pan 
Skarbnik przedstawił przewidziane w budżecie na rok 2008 wydatki na potrzeby remontowe 
tejże placówki. Na wykonanie instalacji zewnętrznej przewidziano 50.000 zł., na elewację 
250.000zł. i na pozostałe potrzeby 3.000zł. Zaproponował , aby w tej ogólnej kwocie tj. 
303.000zł. poszukać oszczędności i za nie wykonać ogrodzenie placówki. Komisja 
wnioskowała jednak, aby w przypadku, gdy zostaną wykonane planowe remonty i zabraknie 
części pieniędzy na ogrodzenie, wspomóc szkołę dodatkowymi środkami finansowymi z 
budżetu Miasta argumentując to bezpieczeństwem dzieci.
-odnośnie wniosku Miejskiego przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Jeleniej Górze w 
związku z propozycją świadczenia usług schroniska dla małych zwierząt pan Skarbnik 
potwierdził, iż w projekcie budżetu uwzględnione zostały środki na zakup boksu oraz na 
opłatę zryczałtowaną miesięczną co w przyszłym roku umożliwi nam korzystanie z usług 
schroniska ,a tym samym częściowe rozwiązanie problemu bezpańskich psów .
-analizując wniosek kowarskich bezrobotnych o zwrot kosztów przejazdu do Urzędu Pracy w 
J. Górze Komisja uznała, ze nie jest to kompetencja Gminy, stąd nie ma podstaw prawnych, 
aby sprawę rozwiązać zgodnie z oczekiwaniami tej grupy społecznej. Komisja wystąpi do 
pani dyr. MOPS-u w Kowarach z prośbą o zajęcie stanowiska w tej sprawie.
Ad3.
Zostały omówione zmiany w budżecie Miasta na rok 2007.Komisja pozytywnie oceniła 
przedstawione propozycje zmian zarówno po stronie dochodów  jak i wydatków za wyjątkiem 
propozycji w dziale 700- Gospodarka mieszkaniowa tj. kwoty 100.000zł. przeznaczonej na 
zakup samochodu dostawczo-transportowego dla ZESK-u. Komisja uznała, że w związku z 
tak znaczącym wydatkiem sprawę należy przedyskutować i wybrać wariant mniej obciążający 
budżet Miasta.
Ad4.
 -omówione zostało Zarządzenie Burmistrza Miasta Kowar w sprawie stawek czynszu 
dzierżawnego za dzierżawione nieruchomości gruntowe. Komisja uznała , że miała za mało 
czasu na zapoznanie się z tym zarządzeniem,  w związku np.z wątpliwościami w §2 pkt 4. 
Komisja uważa jednak ,iż intencja tego zarządzenia jest słuszna, gdyż istnieje zbyt duża 
rozbieżność między obecnymi stawkami czynszu dzierżawnego za dzierżawę gruntu, a 
kosztami obsługi związanymi z przygotowaniem umowy dzierżawy.
-w dyskusji  w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Miasta Komisja uznała, iż 
właściciele psów winni bardziej odpowiadać za swoje zwierzęta, przestrzegać regulaminu 
czystości i porządku w mieście .Komisja pozytywnie opiniuje przedstawiony projekt uchwały.
-Pan Kołodziej , korzystając z obecności Dyr. MSR-u J. Piepiory zwrócił uwagę na 
wzrastające koszty utrzymania tej instytucji np. opłaty za telefony, czy delegacje służbowe.
Pytał też o zasadność formuły organizacji MSR-u. Przewodnicząca Komisji przypomniała, iż 
Radni w ubiegłym roku zwrócili się do Pana Dyrektora i Pana Burmistrza z prośbą o 
sporządzenie projektu reorganizacji MSR-u głownie pod kątem oszczędności. 
Zaproponowała, aby ze względu na obszerność sprawy  wrócić do niej na Komisji Ładu i 
Porządku.
-Przewodniczący T.Cwynar zwrócił się z pytaniem do Burmistrza jak będzie wyglądać 
konsekwentne wdrażanie skutków przeprowadzonego referendum śmieciowego. 
Przewodniczący uważa, że ze względu na obszerność działań w tym obszarze powinien być 
zatrudniony w Urzędzie Miasta kompetentny, dodatkowy człowiek- tym bardziej, że w 
Urzędzie są wakaty i obecni zatrudnieni pracownicy nie będą w stanie podołać  temu 
tematowi. Jest to do rozważenia w najbliższym czasie ze względu na budowanie budżetu na 
rok 2008.Uczestnicy posiedzenia zgodzili się ze stanowiskiem Przewodniczącego  RM.
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-Pan Kordian Kosowski omówił projekt  rozbudowy kortów, rewitalizacji parku przy ul 
Parkowej, którym zainteresowani są Czesi w ramach współpracy transgranicznej .Przedstawił 
stronę finansową tego projektu, zaznaczając, iż istnieje możliwość zdobycia środków 
unijnych nawet w wysokości 85%  .Zapytał  Pana Skarbnika o możliwość zabezpieczenia 
koniecznego wkładu finansowego ze strony Miasta. Skarbnik odpowiedział, że przewidział w 
budżecie na rok 2008 kwotę 100.000 zł na ewentualne włączanie się Miasta do działań 
związanych z wchodzeniem  w programy unijne. Członkowie obu Komisji uznali, że jest to 
konieczne ,aczkolwiek przewidziana kwota w nowym budżecie nie jest zbyt wysoka.
-na zakończenie posiedzenia Przewodnicząca G. Pohoska zwróciła się do Pana Skarbnika , z 
zapytaniem o możliwość wydatkowania z  budżetu środków finansowych na sporządzenie 
dokumentacji oświetlenia ul.Polnej. Uzyskała odpowiedź pozytywną.
 Zwróciła się również z prośbą o zwiększenie pomocy finansowej na całoroczną działalność 
Zespołu „Kowarskie Wrzosy”. Na poprzednim posiedzeniu Komisji Budżetu wnioskowano 
o10.000zł .Wniosek ten popiera również Komisja Oświaty. Posiedzenie obu Komisji 
zakończono następującymi wnioskami:

1.Komisja uważa , że w budżecie na rok 2008 winny być wyodrębnione większe środki 
finansowe, jako udział własny Gminy, co jest niezbędnym warunkiem przy staraniu się o 
środki unijne.
2.Konieczne jest, biorąc pod uwagę trudną sytuację mieszkańców jak najszybsze zajęcie się 
przygotowaniem dokumentacji oświetleniowej  ul. Polnej.
3.Komisja wnioskuje o zwiększenie budżetu MOK tak , aby Zespół Ludowy „Kowarskie 
Wrzosy” mógł otrzymać pomoc finansową w kwocie 10.000zł.
4.Konieczne jest podjęcie przez Pana Burmistrza odpowiednich kroków w celu zajęcia się 
gospodarką śmieciową w związku z przeprowadzonym referendum .

          Protokolant                                                              Przewodnicząca Komisji
     Genowefa Pohoska                                                Budżetu, Planowania i Finansów


